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PROTOKÓŁ Nr XIX/16 
z sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 29.12.2016 roku w godzinach 9:00 – 11:40 
 
Obecni radni wg załączonej listy obecności. 
 
Obecni sołtysi wg załączonej listy obecności. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy  
p. Małgorzata Patkowska, Sekretarz Gminy p. ElŜbieta Zienkiewicz, Mecenas p. Justyna 
Kluba, Lokalne Media. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne 

- stwierdzenie quorum, 
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
- ustalenie porządku obrad 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
- Przewodniczącego Rady Gminy 
- Wójta Gminy 
- Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

3. Uchwalenie budŜetu gminy na rok 2017  
1) odczytanie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem 
2) odczytanie opinii RIO i komisji stałych rady gminy 
3) dyskusja nad wniesieniem poprawek i ich przegłosowanie 
4) głosowanie nad projektem uchwały budŜetowej 

4. Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2017 rok 

5. Uchwalenie Gminnego Programu przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok 
6. Przyjęcie Planu pracy Rady i stałych komisji Rady Gminy na 2017 rok 

1) Komisji Rewizyjnej 
2) Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu 
3) Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych 

7. Przyjęcie uchwała w sprawie: 
1) zmiany budŜetu gminy na 2016 rok 
2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

8. Interpelacje i zapytania 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad 
 
 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Joanna Krupska – dokonała otwarcia sesji i powitała 
wszystkich przybyłych. 
a) stwierdziła na podstawie listy obecności, iŜ Rada jest władna do podejmowania uchwał 

poniewaŜ na 15 radnych ustawowego składu w sesji uczestniczą wszyscy Radni (14 
Radnych. Nieobecna Magdalena Boguta-Bartoś – nieobecność usprawiedliwiona) 

b) protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony do wglądu, wzorem poprzednich sesji proponuję 
przyjęcie bez odczytywania. 
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Poprosiła o uwagi. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji – 14 radnych 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Dzisiejsza sesja Rady Gminy 
zwołana jest nas podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2016 r., poz. 446)  
W dniu 20-12-2016 r. wpłynął do rady wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały 
w sprawie przystąpienia do opracowania Programu Rewitalizacji dla Gminy Komarówka 
Podlaska na lata 2017-2023. 
Proponuje wprowadzić uchwałę w punkcie 8 podpunkt 1. 
 
Wójt Gminy – W wolnych wnioskach będzie sprawozdanie z działalności Zakładu 
Gospodarki Komunalnej.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o przegłosowanie 
wprowadzenia do porządku obrad uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
Programu Rewitalizacji dla Gminy Komarówka Podlaska na lata 2017-2023. 
 
Zmiana porządku obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

 
c) Porządek obrad otrzymaliście państwo. Czy są jakieś uwagi? 
 
Uwag nie zgłoszono 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Proszę o przegłosowanie całości 
porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  
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Ad. 2 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – W okresie międzysesyjnym 
Pełniłam dyŜury, uczestniczyłam w pracach komisji, przyjmowałam interesantów i 
podpisywałam uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk - W okresie międzysesyjnym Komisja spotkała się jeden raz w rozszerzonym 
składzie. Uczestniczyli w niej wszyscy radni. Dziś przed sesją odbyła się krótka komisja 
dotyczące zmian budŜetowych. 
 
Wójt Gminy od ostatniej sesji: 

- Brałem udział w walnym zgromadzaniu Międzygminnego Związku Komunalnego z 
siedzibą w Parczewie gdzie uchwalono budŜet na rok 2017. BudŜet związku to kwota  
1 600 zł a budŜet zakładu 3 000 900 zł 

- Uczestniczyłem w spotkaniu Lokalnej Grupy Działania Zapiecek na temat 
wyznaczenia szlaków rowerowych. Szklaki rowerowe maja powstać na terenie kaŜdej 
gminy członkowskiej LGD Zapiecek. Mapa którą pokazuję to wstępna koncepcja 
szlaku rowerowego na terenie Gminy Komarówka Podlaska. Jeśli wniosek będzie 
realizowany w tym roku, a raczej będzie to LGD Zapiecek ma zakupić wiaty 
przystankowe, miejsca postojowe dla rowerów a gmina ma oznakować te szlaki. U nas 
proponujemy wjazd od Ossowy, Przegaliny Małe, Przegaliny DuŜe, śelizna, 
Kolembrody, Walinna, Wiski, Komarówka, Przegaliny Małe do Ossowy. Zadaniem 
szlaku jest pokazanie jak najwięcej miejsc przyrodniczych, zabytkowych. Myślę Ŝe to 
będzie realizowane w połowie roku. 

- Brałem Udział w zjeździe powiatowym ochotniczych straŜy poŜarnych gdzie odbyły 
się wybory. Prezesem Zarządu został Tadeusz Sławecki. Sekretarzem jest Janusz 
Wołodko, ja jestem członkiem Zarządu.  

- Rozstrzygnięto przetarg na kredyt konsolidacyjny w kwocie 4 365 779 zł. 
Najkorzystniejszą ofertę złoŜył Bank Spółdzielczy Radzyń Podlaski. Był jeszcze drugi 
Bank Spółdzielczy w Międzyrzecu Podlaskim.  

- Rozstrzygnięto przetarg na kredyt na uzupełnienie budŜetu tego rocznego w wysokości 
440 000 zł. Najkorzystniejszą ofertę złoŜył Bank Spółdzielczy Radzyń Podlaski. Była 
jeszcze druga oferta Banku Spółdzielczego w Międzyrzecu Podlaskim. Umowy sa 
zawarte wobec obu kredytów. Kredyty są uruchomione.  

- Rozstrzygnięto przetarg na zbiórkę i transport odpadów komunalnych. Wygrała firma 
EOKOLIDER za kwotę 240 zł brutto za tonę zbieranych odpadów. Było 248 zł. Jeśli 
nie będzie lawinowego wzrostu strumienia odpadów gwarantuje to, Ŝe utrzymamy się 
w tej stawce.  

- Brałem udział w Walnym Zgromadzeniu Związku Komunalnego Gmin Powiatu 
Radzyńskiego na którym dyskutowane były ceny w Adamkach. PodwyŜki odpady 
decyzją Walnego Zgromadzenia Związku na chwilę obecna zostały wstrzymane. 
Zostaje stary cennik. RównieŜ dyskutowaliśmy o rozbudowie tego zakładu. By Zakład 
stał się regionalną instalacją trzeba jeszcze duŜo rzeczy wykonać. Taki wniosek został 
złoŜony do Urząd Marszałkowskiego na dofinansowanie unijne. Wniosek jest ma 
przeszło 38 mln zł z czego dofinansowanie to 21 mln zł. Środki własne to PoŜyczka w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 9 700 000 zł i kredyt w Banku 
Spółdzielczym 6 500 000 zł. W zakres wniosku wchodzi dokumentacja, nadzór, 
promocja, budowa hali sortowni odpadów komunalnych, linia do demontaŜu odpadów 
gabarytowych, linie do kom paktowania styropianu, zaplecze magazynowe, budowa 
kompostowni i wiele innych drobniejszych rzeczy. Jest bardzo duŜa szansa na 
uzyskanie tego dofinansowania i rozbudowę zakładu by stał się regionalną instalacją. 
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JuŜ na chwile obecną działa kompostownia. Byliśmy na jej otwarciu. Zakład cały czas 
się rozwija. Skupia 20 gmin. 

- Odbyło się posiedzenie LGD Zapiecek Gdzie oceniano wnioski złoŜone przez 
samorządy i osoby fizyczne. Wnioski samorządowe zostały ocenione pozytywnie. JuŜ 
są zawiezione do Urzędu Marszałkowskiego do oceny. Jest tam nasza wniosek na 
budowę miejsc rekreacji – oceniony pozytywnie.  

- Uczestniczyłem w Naradzie u Pana Starosty. Poruszane tematy: problem bezdomnych 
zwierząt. Jest inicjatywa by powstało powiatowe schronisko dla zwierząt. Pan Doktor 
Golecki zachęcał do tego by w ramach programów ochrony zwierząt wprowadzić 
politykę ograniczania populacji. Szczególnie psów poprzez sterylizację, czopowanie. 
Przedstawił równieŜ zagadnienia dotyczące ASF. Jaka jest rola samorządu w razie 
stwierdzenia ogniska. Komendant Policji przedstawił aplikację krajowa mapa zagroŜeń 
bezpieczeństwa. MoŜna się zalogować i zobaczyć gdzie występują zagroŜenia oraz 
moŜna je zgłosić.  

- Gmina otrzymała dofinansowanie unijne na opracowanie planu rewitalizacji. Była o 
nim mowa przy wprowadzaniu do porządku obrad. Taki plan jest nam potrzebny 
abyśmy mogli aplikować do róŜnych programów unijnych. Myślę, Ŝe dziś podejmiemy 
taka uchwałę. Chodzi o to by wyznaczyć miejsca zdegradowane w róŜny sposób, w 
róŜnych aspektach. Program ma określić, co tak moŜna zrobić. Jest to 40 tyś zł 
dofinansowania.  

- ZłoŜyłem wniosek na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków.  
- Rezygnacje z funkcji sołtysa złoŜył sołtys wsi Brzozowy Kąt.  

(odczytał treść rezygnacji) 
Taka rezygnacja wpłynęła od 1 stycznie. Trzeba będzie przeprowadzić wybory na tą 
funkcję. Będziemy To robić zgodnie z procedura, ale nie na dzisiejszej sesji tylko na 
następnej. 

- Uczestniczyłem w gminnym spotkaniu opłatkowym. Dziękuję wszystkim, którzy 
pomogli je zorganizować. Sołtysom, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy którzy się 
zaangaŜowali oraz wszystkim uczestnikom. 

- Brałem udział wraz z sołtysami w Powiatowym Konwencie Sołtysów. Dziękuję 
Sołtysom, którzy pojechali. Miałem okazję zaprosić na kolejny konwent sołtysów do 
naszej gminy do miejscowości Kolembrody na 27 maja. Na dzień samorządowca. Pan 
Starosta mi umoŜliwił skierowanie takiego zaproszenia. Następny konwent będziemy 
gościć u siebie w gminie.  

- Podpisałem umowę i imieniu gminy na dofinansowanie budowy instalacji 
odnawialnych źródeł energii. Na 312 kolektorów słonecznych, 16 instalacji 
fotowoltaicznych, 14 kotłów na biomasę i jedna pompa ciepła. Całkowita wartość tego 
projektu 4 411 663 zł, dofinansowanie 3 172 103 zł. Łatwo nie było w tym konkursie, 
choć konkurs stosunkowo prosty, ale było bardzo duŜe zainteresowanie. Na 250 
ocenionych wniosków tylko 109 dostało dofinansowanie. Mieliśmy napisany wniosek 
100 punktów na 100 moŜliwych, co sprawiło Ŝe znaleźliśmy się w tej części listy która 
otrzymała dofinansowanie. DuŜe podziękowania dla wszystkich, którzy się starali 
wniosek tak dopracować by otrzymał te 100 pkt.  
Przy okazji tego chcę powiedzieć bo niektórzy się dopytują po co my robimy róŜnego 
rodzaju dokumenty. Do tego wniosku bardzo potrzebny był program gospodarki 
niskoemisyjnej. Były dyskusje po co, Ŝe tworzymy niepotrzebne plany. W tym 
wniosku za ten plan było 6 punktów. Gdyby nie te 6 punktów to nasz wniosek nie 
uzyskałby dofinansowania. Przy 96 punktach wnioski nie wchodziły do listy. Chcę 
tylko dodać Ŝe tu nic nie dzieje się z przypadku. Tak jak Plan rewitalizacji który nam 
pozwoli aplikować do 16 róŜnych programów. Dziś nawet nie wiemy konkretnie, do 
którego i o co. Potencjalnie taka moŜliwość jest.  
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To dość duŜy sukces. Umowę podpisaliśmy z Panią Skarbnik w dość oficjalny sposób. 
Była telewizja. Myślę, Ŝe po nowym roku będziemy ogłaszać postępowanie 
przetargowe na budowę tych instalacji aby jak najszybciej i zgodnie z harmonogramem 
to wykonywać.  

- Brałem udział w pracach komisji stałych, przyjmowałem interesantów, prowadziłem 
bieŜące sprawy Gminy. 

 
 
Ad 3 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy są jakieś pytania odnośnie 
budŜetu? Komisja była rozszerzona. Wszyscy Radni byli na tej komisji, ale jeśli są jakieś 
pytania to proszę? 
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski – MoŜe te zmiany, które były dzisiaj na komisji. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – To były zmiany budŜetu na 2016 
rok. To będzie omawiane później. 
 
Wójt Gminy – Wszyscy Radni po za Panem Konradem byli na komisji gdzie omawiany był 
budŜet. Chcę w zarysie powiedzieć o budŜecie, bo są tu sołtysi ich tez to interesuje co moŜe 
się dziać w poszczególnych miejscowościach i ogólnie w gminie.  
Dochody budŜetu są ustalona na kwotę 20 151 503 zł. BudŜet jest większy, bo mamy większe 
zadania zlecone. Chodzi to o program 500 + i środki unijne wprowadzone są jako dotacje i 
inwestycje. Mamy juŜ podpisaną umowę na budowę drogi Derewiczna – Komarówka i 
instalacje solarne. Jest równieŜ podpisana umowa odnośnie drogi Wiski – Walinna. Stąd ten 
budŜet po stronie dochodów tak wygląda.  
Po stronie wydatków jest większy o 350 000 zł. Planujemy ten deficyt pokryć z kredytu. Jest 
to kredyt w wyrskości 350 000 zł. Tak zaplanowaliśmy. Będzie tu modyfikacja, bo 
złoŜyliśmy wniosek o poŜyczkę w wysokości 72 942 zł do Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska. O tyle będzie mniejszy ten kredyt. To w załoŜeniach, bo Ŝycie będzie to 
jeszcze weryfikowało. PoŜyczka to wkład własny do budowy kotłów na biomasę w Urzędzie 
Gminy i w LO. Ta poŜyczka jest korzystniejsza, bo ona nam nie obciąŜa wskaźników.  
NajwaŜniejsze zadania inwestycyjne: 

- Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków. Wniosek jest złoŜony, ale jeszcze 
nieoceniony. Jeśli otrzymamy dofinansowanie inwestycja będzie realizowana.  

- Budowa drogi gminnej Komarówka –Derewiczna. Umowa jest podpisana. Tylko 
kwestia przetargu. 

- Budowa drobi Brzeziny - Przegaliny Małe. Zaplanowana budowa połowy odcinaka 
drogi. 700 m. Jeśli będą moŜliwości będziemy próbować zamknąć go w całości.  

- Budowa nawierzchni asfaltowej na ulicy osiedlowej.  
- Budowa drogi gminnej w porozumieniu z Gminą Milanów. Porozumienie w zakresie 

przebudowy skrzyŜowania z droga wojewódzką obok stadionu.  
- Budowa drogi powiatowej to jest 500 tyś zł. Pieniądze są wstawione tu gdzie są 

porozumienia. Dotacja na zasadzie porozumienia z powiatem i powiat w tych 
pieniądzach zrobi drogi, które wskaŜemy. Dyskusja, które drogi robić i w jaki sposób. 
Te 500 tyś. zł jest zagwarantowane.  

- Centra rekreacji w Gminie Koamrówka Podlaska we wszystkich miejscowościach. 
Wniosek jest złoŜony poprzez LGD Zapiecek. Jest juŜ w Urzędzie Marszałkowskim. 
Myślę Ŝe nabór będzie pozytywnie rozpatrzony przez Urząd Marszałkowski i 
podpiszemy umowę. Około połowy roku ta inwestycja będzie realizowana.  
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- Plan zagospodarowania mamy wstawiony do dokończenia. Studium juŜ jest 
opracowane. Te wstępne załoŜenia do studium. Zrobimy szeroka komisje, na która 
zaprosimy Panią planistkę która wszystko nam omówi. Jak to zaakceptujemy to 
następny etap to plan zagospodarowania przestrzennego. Pieniądze na ten cel są 
zabezpieczone.  

- Projekt odnośnie odnawialnych źródeł energii w budynkach uŜyteczności publicznej i 
dla mieszkańców są zaplanowane środki. 

- I etap wniosku poprawa warunków nauczania w Gminie Komarówka Podlaska. 
Wniosek nie jest jeszcze oceniony ale myślę Ŝe w przeciągu dwóch miesięcy juŜ 
powinna być ocena tego wniosku.  
Urząd Marszałkowski (RPO ) ocenił solary to teraz będzie oceniał działanie 13.2 
poprawa warunków nauczania. Jeśli ocena będzie pozytywna będziemy to realizować 
jeśli nie to zdejmiemy to zadanie z budŜetu. 

- W budŜecie znalazły się jeszcze rezerwy. Rezerwa na zarządzanie kryzysowe 28 tyś. 
zł. Wynika z algorytmu dochodów oraz rezerwa ogólna przeszło 40 tyś zł.  

- Na remonty dróg równiarka i róŜnego rodzaju kruszywem zaplanowaliśmy 80 tyś zł. 
To nie jest duŜa kwota do potrzeb bo potrzeby są większe. Widać Ŝe przez cały rok 
zwiększamy na te wydatki a te wydatki są w dalszym ciągu zbyt małe do tych potrzeb 
drogowych 

- Dotacje na: instytucje kultury (Gminne Centrum Kultury, Gminna Biblioteka 
Publiczna), małe szkoły, Stowarzyszenie Nadzieja i Przyszłość oraz dotacja na klub 
sportowy w kwocie 10 tyś zł. Pieniące są zabezpieczone. Odnośnie formy moŜemy 
dyskutować w następnym roku.  

- ZałoŜone są podwyŜki wynagrodzeń dla pracowników na poziomie 3%.  
- Za nauczycielami dodatek motywacyjny na poziomie 2,5%, nagrody 1%.  To z 

szefowa ogniska ZNP było dyskutowane.  
Tak to w skrócie wygląda.  

 
Radny Pan Andrzej Bylicki – O którą to drogę chodzi z Milanowem?  
 
Wójt Gminy – To droga obok stadionu ze skrzyŜowaniem z droga 813.  
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski – Co na niej będzie robione? 
 
Wójt Gminy – Przebudowa skrzyŜowania. Działaliśmy w porozumieniu z Gmina Milanów, 
aby Gmina Milanów dostała punkty na budowę swojej drogi prze tzw. „Szutę” Rudno III. 
Trzeba było zawrzeć porozumienie, aby im pomóc. Analogiczne było porozumienie z 
powiatem radzyńskim na budowę drogi Komarówka – Derewiczna Ŝe powiat dokona remontu 
pewnego odcinka drogi. Było to zrobione po to by poprawić bezpieczeństwo ale i po to by 
uzyskać punkty.  
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski – Jest droga Komarówka – Derewiczna ale tutaj jest ok. 
80 m ul. Glinki. Nie jest dokończona. Czy istnieje moŜliwość dokończenia tego fragmentu 
drogi przy okazji. 
 
Wójt Gminy – Tak będą robione te dewie drogi. Chcemy dokończyć asfalt od ul. Glinki i od 
ul. 11 Listopada.  
Plany są spore bo wydatki inwestycyjne są duŜe. Prawie 5 mln zaplanowane jest na wydatki 
inwestycyjne i na wydatki bieŜące teŜ jest DuŜo. Trzeba zauwaŜyć Ŝe planujemy utrzymać 
wszystkie jednostki. Od 1 stycznia wstrzymujemy się z domem dziecka aby nie generować 
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wydatków ale wszystkie inne jednostki są utrzymane. Cała oświata łącznie z małymi 
szkołami, instytucje kultury, WTZ, GOPS oraz Urząd.  
Jeśli są pytania to proszę. 
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski – Co moŜna pytać jak to co jest moŜliwe jest zrobione. 
Pan Wójt juŜ powiedział. Dodatkowo gdyby coś zgłaszać to po co jak nie ma pieniędzy.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Chciałbym się zorientować. Przydomowe oczyszczalnie, 
odnawialne źródła energii, kotłownie i droga Derewiczna-Komarówka. Inwestycja jest ponad 
2 mln zł. Dotacje prawie 2 mln zł. Czyli gminę będzie kosztować ok 290 000 zł. Z tego 
wynika. To są zaplanowane dotację w 2017 roku i wydatki w 2017 roku. realizacja 2017-
2018. Nie wiem czy będziemy przedpłatę robić? Bo realizacja jest 2017-2018 rok zaś dotacje 
na 2018, 2017 i w budŜecie pieniądze są zaplanowane 2017 rok. Mam pytanie dlaczego 
płatność juŜ jest zaplanowana na przyszły rok a realizacja dopiero 2017-2018? Dziwne jest  
Ŝe te 290 tyś zł przez 3 lata nie uzbieraliśmy tylko to jest z kredytu.  
Dlaczego Pan nie uwzględnił ja pytałem na poprzedniej sesji na poprzednim spotkaniu 
pytałem o wydatki sztywne i pozostałe. Do wydatków sztywnych trudno mieć jakaś pretensję. 
Bo to są wypłaty i to trzeba zapłacić. Są jeszcze inne działy gdzie Pan Wójt powiedział Ŝe 
moŜna szukać oszczędności. Dlaczego to nie zrobione. Pan Wójt tydzień temu powiedział Ŝe 
są moŜliwości szukania w tych działach oszczędności a tego nie uwzględnia.  
Czy w Kolembrodach ta inwestycja jest dokończona czy znów jest. Bo przez trzy lata robimy. 
Dwa razy w roku jakieś tam pieniądze są. NiezaleŜnie czy duŜe czy małe. Dać w jednym roku 
50 tyś zł, skończyć i oddać do uŜytku a nie przez cztery lata coś tam, coś tam robić. Z tego ani 
mieszkańcy nie mają poŜytku bo to stoi puste a gmina płaci pieniądze. Jeszcze bierze kredyt i 
płaci odsetki.  
Następna rzecz. Jak u nas taka demokracja. Panie Wójcie była moja propozycja utworzenia 
orkiestry. Obiecał mi pan kilkukrotnie. Nie znalazło to odbicia  w dyskusji. 
Druga sprawa. Rok temu była przeznaczona do sprzedaŜy działka w śeliźnie – Ŝwirownia. Na 
mój wniosek Rad nie wyraziła zgody. W tym roku znów jest Ŝwirownia do sprzedaŜy. Nie 
wiem czy przy tym zadłuŜeniu, jakie gmina ma sprzedaŜ tej działki poratuje cokolwiek. To 
jest 2,5 ha Ŝwirowni. Kupowaliśmy piach. Łatwiej ze swego wydobyć czy na drogi czy w 
przyszłości dla mieszkańców a nie płacić. Było na sesji wycofujemy a teraz znów się znalazło 
w budŜecie. O ile pamięcią dobrze sięgam to oficjalnie nie a później cichaczem się 
wprowadza.   
 
Skarbnik Gminy – Odpowiem na pierwsze pytanie odnośnie inwestycji. Budowa drogi 
gminnej Komarówka – Derewiczna jest inwestycją realizowana przez trzy lata. Dokumentacja 
wyła w 2016 roku w roku 2017 będzie pierwsza część. W tym załączniku musi być tak 
napisane  poniewaŜ ujęte jest to w przedsięwzięciach w wieloletniej prognozie finansowej. 
Wkład gminy to 37%, 37%. Pozostała część to dotacja unijna. To jest wydatek tylko na rok 
2017. Natomiast w roku 2018 będziemy do kolejnego budŜetu wprowadzać do załącznika nr 
5. Całość tej drogi jest w wieloletniej prognozie finansowej w załączniku przedsięwzięcia.  
Kotłownie na biomasę w budynkach uŜyteczności publicznej. 15% wkładu gminy. Będzie to 
wykonywane w Liceum Ogólnokształcącym i Urzędzie Gminy. 85% to dofinansowanie 
unijne. Jest to inwestycja realizowana przez trzy lata. Tu jest ujęty koszt roku 2017. Podobnie 
jest z solarami tylko tu będzie 15% wkładu mieszkańców. Tu gmina do tego nie będzie 
dokładała. Wykonywaliśmy stadium na 77 tyś zł. Jeszcze 53 tyś zł z tego otrzymamy w tym 
roku. To juŜ buło wykonane w roku 2016. To tez jest inwestycja rozłoŜona na 3 lata. Ogólne 
w roku 2017 w załączniku nr 6 jest wykazane ile otrzymamy dofinansowania z unii na 
wydatki majątkowe. Będzie to kwota 2 738 668 zł i na wydatki bieŜące które są planowane – 
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poprawa warunków nauczania 390 719 zł. Czyli łącznie 3 129387 zł. Takie środki planujemy 
ale czy to wszystko się uda to zobaczymy.   
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Dofinansowanie do drogi Brzeziny – Przegaliny Małe jest  
700 m zaś droga Derewiczna w całości? 
 
Wójt Gminy – Tak całość. 
 
Skarbnik Gminy – To jest z projektu. Umowa jest podpisana. Natomiast tutaj 
wprowadziliśmy środki własne bo wniosek na drogę w Przegalinach Małych nie przeszedł.  
 
Wójt Gminy – Składaliśmy trzy wnioski na drogę: Brzeziny – Przegaliny Małe, Brzozowy 
Kąt, Komarówka – Derewiczna. Jeden z wniosków uzyskał dofinansowanie na całość czyli 
droga Komarówka – Derewiczna na 2 km 200 m. Ta droga będzie realizowana. Tu są 
zabezpieczone środki na pierwszy etap na rok 2017. Drugi etap będzie realizowany w 2018 
roku. Droga Brzeziny- Przegaliny Małe z racji konieczności jej robienia jest ujęta w taki 
sposób Ŝe mamy częściowo zabezpieczone środki własne i planowana dotacja z Urzędu 
Marszałkowskiego z dawnego FOGR. Teraz są to dotacje na budowę dróg dojazdowych do 
pól. Jeśli uzyskamy dofinansowanie w wysokości 100 tyś zł i dołoŜymy 100 tyś zł własnych 
to wykonamy ten odcinek drogi. BudŜet na tym polega Ŝe tu gdzie mamy złoŜone wnioski i 
konkretne kosztorysy, konkretne kwoty to musimy to odzwierciedlić w uchwale budŜetowej. 
Tu nie moŜe być róŜnicy. Potem postępowanie przetargowe to weryfikuje. Weryfikuje to 
ocena tych wniosków. Jeśli wnioski nie uzyskają wymaganej ilości punktów nie podpisujemy 
umowy i zdejmujemy to z budŜetu. Wtedy nie ma takiego zadania lub wymyślamy inny 
sposób dofinansowania. Tu jest wszystko rozpisane tak jak to wynika bądź z zawartych umów 
bądź z kosztorysów jakie mamy. Nie znaczy Ŝe tak będzie na 31 grudnia 2017 roku. Te 
wydatki i dochody mogą ulec zmianie. Tak prawdopodobnie będzie. Wtedy na bieŜąco na 
poszczególnych sesjach to weryfikujemy. Musimy tez zabezpieczać dochody. Działka w 
śeliźnie. Jeśli państwo w dalszym ciągu nie wyrazicie zgody na sprzedaŜ tej działki to ja 
oczywiście jej nie sprzedam. Nie będę robił wyceny. Mamy trochę tego mienia. Działka ta 
nazwana jest dość obrazowo bo chodzi tu jeszcze o inne mienie. Mamy dochody z tytułu 
sprzedaŜy mienia ujęte. To mienie które z naszego punktu widzenia jest dla gminy 
niekonieczne do prowadzenia naszej działalności będziemy się starali sprzedawać.  
W sprawie orkiestry sprawa nie jest przesądzona. Najpierw trzeba znaleźć osoby chętne. Tutaj 
musimy skoncentrować swoją uwagę aby rozpropagować to wśród młodzieŜy i dzieci taka 
ideę. Jak zbiorą się osoby chętne wtedy dopiero zabezpieczać środki na prowadzenie, 
szkolenie czy instrumenty, na działalność orkiestry. Nikt nie mówi nie. Pana idea nie 
uzyskuje specjalnie duŜego rozgłosu. Nawet sądząc po dyskusji. Nikt z Radnych ani Sołtysów 
o tym nie mówi. Na ten temat nikt nie rozmawia. Cały czas powtarzam Ŝe trzeba znaleźć 
osoby chętne. Bo be muzykantów niema orkiestry. Jak nie ma muzykantów to lepiej kupić 
płytę CD i odtwarzać. Znajdziemy chętnych to będziemy dalej działać. Myślę Ŝe w budŜecie 
instytucji kultury zawsze na bieŜąco jakaś kwota na rozpoczęcie danego działania się 
znajdzie. Nie mówię by od razy zabezpieczać 20-30 tyś zł. Na rozpoczęcie czyli na szkolenie 
dzieci młodzieŜy taka kwota się znajdzie.  
Wydatki sztywne to pojęcie bardzo nieostre i nieprecyzyjny. Trudno powiedzieć co to jest 
wydatek sztywny a co to jest wydatek nie sztywny. 
Natomiast oszczędności. Ja w budŜecie razem z Panią Skarbnik zaplanowaliśmy wydatki 
moim zdaniem w miarę realne. Ile nam się uda zaoszczędzić w trakcie wykonywania tego 
budŜetu. Nam w sensie Radnym i Urzędowi. O tyle moŜe być mniejszy deficyt budŜetowy 
albo więcej wykonanych zadań. Staramy się wszyscy by wydatki bieŜące minimalizować na 
róŜnego rodzaju płaszczyznach. Tu jest kwestia pomysłu które obszary zdiagnozować. W 
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których obszarach jeszcze te wydatki ściskać. Ja o tym mówiłem tydzień temu. Nie wypieram 
się tego. Jest jeszcze kwestia oświetlenia o którym była mowa aby to zracjonalizować. Nie 
mówię Ŝeby wyłączyć tylko zracjonalizować wydatki. Staramy się robić wszystko by tych 
wydatków było jak najmniej. Zadania swoje musimy realizować. Ani ja ani nikt z urzędników 
nic cichcem nie wprowadza. Wszystko się mówi jawnie.  Mówię dość głośno i wyraźnie. To 
jest nagrane zresztą. My tu cichcem nic nie wprowadzamy. Na wszystko jest uchwała Rady 
gminy. Jest budŜet, wieloletnia prognoza finansowa, zmiany budŜetowe. Ja wykonuje 
uchwały rady gminy. Tylko i aŜ i nic cichcem nie wprowadzam. Nigdy nic cichcem nie 
wprowadzałem. KaŜdy Radny ma święte prawo zapytać Panią Skarbnik czy Panią Sekretarz, 
mnie czy teŜ Urzędnika o co w tym wszystkim chodzi jeśli się czegoś nie rozumie. Bo moŜna 
nie zrozumieć ale nie jest tak Ŝe ktoś cos cichcem robi. Działalność gminy jest jawna. Są tu 
media, są Sołtysi, Radni. My nie mamy nic do ukrycia. To jest transparentność. KaŜdy moŜe 
zapytać i złoŜyć wniosek na piśmie jeśli nie wierzy w słowo mówione. MoŜna zadać 
interpelacje wtedy jest o21 dni na odpowiedź odpowiedz na taką interpelację. Wszystko 
wyjaśnimy. Gospodarka finansowa jest jawna. Składamy sprawozdania do RIO do 
Ministerstwa. Tu nic niema cichcem wprowadzonego. Nie na jakiejś bocznej szuflady. Tu się 
nie da tego zrobić. Ja nie radził bym takich twierdzeń publicznie wygłaszać bo to nie ma 
pokrycia w faktach.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy są jaszcze jakieś pytania? Panie 
Andrzeju czy zadowala Pana odpowiedź Pana Wójta i Pani Skarbnik? Wszystko było 
omówione na komisji. Czy są jeszcze jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Skarbnik Gminy przedstawiła: 

- Uchwałę składu Orzekającego RIO w Lublinie z 08-12-2016 r. w sprawie 
zaopiniowania przedłoŜonego przez Wójta Gminy Komarówka Podlaska projektu 
uchwały budŜetowej na 2017 rok. (opinie pozytywna) Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 
- Uchwałę składu Orzekającego RIO w Lublinie w sprawie moŜliwości sfinansowania 

deficytu przedstawionego przez Gminę Komarówka Podlaska na 2017 rok (opinie 
pozytywna).Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

- Uchwałę składu Orzekającego RIO w Lublinie z 08-12-2016 r. w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej przedstawionej przez Gminę Komarówka Podlaska (opinie 
pozytywna).Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwały budŜetowej na 2017 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia wszystkich trzech komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie uchwały budŜetowej na 2017 rok została podjęta większością głosów.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Skarbnik Gminy – W wieloletniej prognozie finansowej jest odzwierciedlony cały budŜet. 
Załącznik nr 5 ujęte przedsięwzięcia. 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia wszystkich trzech komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej została podjęta 
jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Przerwa w obradach godz. 10:00 

Wznowienie obrad po przerwie godz. 10:20 

 
 
Ad 4 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy są pytania odnośnie programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2017 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2017 została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 5 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy są pytania odnośnie programu 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2017 
 
Pytań nie zgłoszono. 
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Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
rok 2017 została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 6 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Plan pracy państwo dostaliście. Plan 
w trakcie moŜe ulec zmianie, jeśli będą państwo mieli jakieś propozycje moŜna go uzupełnić.  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady i jej 
stałych Komisji na rok 2017 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia planu pracy Rady i jej stałych Komisji na rok 2017 została 
podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 7 
Skarbnik Gminy – Ogółem budŜet gminy zmniejszamy o 91 752 zł wynika to na 
następujących ze zmniejszeń po stronie wydatków i dochodów  
Zmniejszamy dochody budŜetu gminy. Zadania na mocy porozumień o 120 tyś zł. Z 
planowanych dotacji z powiatu na utrzymanie palcówki opiekuńczo wychowawczej w 
Komarówce Podlaskiej. Zmniejszamy 5000 zł zgodnie z decyzja Wojewody Lubelskiego 
środki na doŜywianie. Po stronie dochodów dokonujemy zwiększeń na kwotę 33 248 zł. 
Zwiększanie z tytułu otrzymanej subwencji oświatowej na dofinansowanie kosztów 
związanych z wypłatą odpraw dla nauczycieli. Kwota 18 654 zł. Wprowadzany dochody 
ponadplanowe na Ŝywienie dzieci w Szkole Podstawowej i Gimnazjum na stołówkę szkolna 
14 594 zł. Po stronie wydatków zmniejszamy zadania na mocy porozumień o kwotę 120 tyś 
zł. Związane jest to z Placówką Opiekuńczo Wychowawczą. Zadanie własne zmniejszamy po 
stronie wydatków 5 000 zł – pomoc państwa w zakresie doŜywiania. Wprowadzamy 
subwencje oświatową na Przedszkole kwota 6 940 zł, na wypłatę wynagrodzeń i przekazanie 
ZUS za grudzień i 11 714 zł w Gimnazjum w Komarówce Podlaskiej – faktura opłata za 
ogrzewanie. Wprowadzamy po stronie wydatków 14 594 zł na Ŝywienie dzieci w Gimnazjum 
i Szkole Podstawowej. Zmniejszamy rezerwę na zarządzanie kryzysowe o kwotę 11 tyś zł. 
Środki te wprowadzamy na remont świetlicy wiejskiej w Kolembrodach w starej części 
budynku. Dokonujemy zmian w zakresie działów rozdziałów i paragrafów. Zwiększamy w 



 12 

dziele 900 kwotę 2 307 zł na obsługę prawną. Dotyczy to solarów roku 2015. PoniewaŜ 
mamy noty z Urzędu Miast Radzyń. Wprowadzamy na placówkę opiekuńczo wychowawczą 
kwotę 40 621 zł dokonując zmniejszeń w Urzędzie Gminy z dodatków mieszkaniowych i 
wynagrodzeń. Pozostałe kwoty to zmiany między działami, rozdziałami i paragrafami. Czy sa 
jakieś pytania? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżżżżetu Radny Pan Tomasz 
Weremczuk – Opinia komisji jest pozytywna. 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2016 
rok 
 
Uchwała w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2016 rok została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Skarbnik Gminy – Wieloletnia prognoza finansowa zmieniła się tylko w zakresie dochodów 
i wydatków poniewaŜ nastąpiło zmniejszenie o 71 752 zł i wieloletnie prognoza o ta kwotę 
się zmniejszyła. Zmian w przedsięwzięciach niebyło. Czy są pytania?  
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej  
 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej została podjęta 
jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad 8 
Sekretarz Gminy – Gmina Komarówka złoŜyła w październiku wniosek na dofinansowanie 
ze środków unijnych opracowania Programu Rewitalizacji dla Gminy Komarówka Podlaska. 
program ten otworzy drogę do korzystania ze środków unijnych. Konkretnie z 16 programów. 
Jeszcze konkursy nie są ogłaszane są dopiero opracowywane. Miasta miały taki nabór 
wcześniej. Dla gmin miejskich był nabór w październiku. Gmina Komarówka złoŜyła taki 
wniosek. Otrzymaliśmy dofinansowanie na opracowanie tego programu. Wkład własny 10 % 
- kwota 3900 zł. Pierwszym krokiem jest przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 
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opracowania programu rewitalizacji. Program Rewitalizacji będzie uchwalany około miesiąca 
maja. Jest cała droga która musimy przejść: konsultacje społeczne, wyznaczenie obszarów 
zdegradowanych w których później będziemy realizować projekty, uchwalenie programu, 
wnioskowanie o środki unijne Ŝeby zrealizować szereg działań które w tym programie 
zostaną zapisane. Czy są pytania? 
 
Pytań nie zgłodzono  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
Programu Rewitalizacji dla Gminy Komarówka Podlaska na lata 2017-2023 
 
Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania Programu Rewitalizacji dla Gminy 
Komarówka Podlaska na lata 2017-2023 została podjęta jednogłośnie.  
Głosowanie:  

Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 14 radnych  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Ad. 9-10 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Czy są jakieś pytania?  
 
Pytań nie zgłoszono 
 
Ad 11 
Pan Sławomir Meleszczuk Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Przedstawił 
sprawozdanie z działalności spółki. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 
godz. 10:56 Radny Andrzej Bylicki opuścił salę obrad -liczba Radnych obecnych na sesji 13 

 

godz. 11:01 Radny Andrzej Bylicki powrócił na salę obrad -liczba Radnych obecnych na sesji 

14 

II 00:20:06 – 00:59:13 
Radny Pan Zbigniew Wiszniewski – Czy za dzierŜawienie sprzętu spółka płaci czynsz?  
 
Pan Sławomir Meleszczuk Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Płaci. Koszt 
dzierŜawy to 2700 zł rocznie. 
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Ten sprzęt zostanie wykupiony czy podarowany? 
 
Pan Sławomir Meleszczuk Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Zastanawiamy się. 
Były rozmowy z Panią Skarbnik i z Panem Wójtem. Nie ukrywam z kwestii formalnej nie jest 
to takie oczywiste bo spółdzielnia musi jeszcze istnieć. Myślę Ŝe docelowo ten sprzęt na 
najbardziej korzystnych warunkach przejmiemy. To będzie zakup. Nie mam pojęcia jak to 
zrobimy. Na ten moment innej moŜliwości nie było. Wiadomo sprzęt się starzeje. My go 
uŜywamy więc cena moŜe być niŜsza. RozwaŜamy jeśli byłaby moŜliwość nieodpłatnego 
przeniesienia to tak byśmy chcieli.  
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Radny Pan Andrzej Bylicki – Czy spółdzielnie nie zostawiła długu? Czy my moŜemy moŜe 
od komornika będziemy kupować bo jak jest zadłuŜenie to najpierw będzie spłata. Czy ta 
firma miała jakieś zadłuŜenia? 
 
Pan Sławomir Meleszczuk Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – To nie jest pytanie 
do końca do mnie, ale z tego co wiem to nie.  
 
Radny Pan Andrzej Bylicki – Myśli Pan zatrudniać kogoś i w jakie usługi pójść, jakie 
specjalizacje? 
 
Pan Sławomir Meleszczuk Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Nie mamy 
środków by wzbogacić się o sprzęt. Mam nadzieje Ŝe jakiś zysk będzie wypracowany. Na ten 
moment myślimy o kosiarce na ramieniu do poboczy aby świadczyć usługi szerzej nie tylko 
na rzecz gminy. RozwaŜaliśmy ale to się z róŜnych powodów przesunęło. Mamy pług śnieŜny 
ale Ŝeby docelowo z niego korzystać musimy dorobić tuza do ciągnika ale ciągnik nie jest 
jeszcze nasz. To są pewne niuanse. Jeśli będziemy mieli pieniąŜki to tuz moŜemy dokupić na 
początku roku i z inwestycji będzie tyle. Odpowiadając na pytanie pana radnego w jakim 
kierunku będziemy zatrudniać. Osoba która będzie miała uprawnienia palacza i będzie mogła 
realizować te rzeczy które próbowaliśmy robić. Czyli ma uprawnienia do prowadzenia 
ciągnika, samochodu aby mogła kosić pobocza, jeździć samochodem. Chcemy by była to 
osoba bardziej uniwersalna. Jeśli troszeczkę się rozwiniemy to usługi typu koszenie 
trawników w gminie w szkole to powinniśmy robić my. Perspektywicznie idąc dalej 
próbowałem się orientować mogły by być sprzątania budynków. To zaleŜy jak to wszystko 
skalkulujemy. Fajnie byłoby się zając odpadami, ale na razie z czym do ludzi. Rozmawiałem 
z przedstawicielem co dostarcza sprzęt do odpadów komunalnych. To wejść z takim 
minimum czyli uŜywanym samochodem do odpadów komunalnych, kosze i inne rzeczy to 
800 tyś -1 mln zł. Spółka na dzień dzisiejszy dysponuje kwota 50 tyś zł. Będziemy próbować 
zdobyć jakieś środki unijne. Na ten moment nic nie wypatrzyłem. Kończąc juŜ kwestię 
zatrudnieni. Chodzi tu o elastyczność. Zatrudniam teraz osoby na umowę zlecenie. Są to 
osoby mające gospodarstwa. Jak zaczynają się prace polowe to muszą pracować w 
gospodarstwie. Nie ma tej elastyczności. Jak by była osoba zatrudniona moŜe na początek na 
pół etatu to juŜ byłyby ramy moŜna wybyło wbijać się i zlecenia w miarę płynnie i 
bezkolizyjnie obsługiwać.  
 
Radny Pan Stanisław Faluszewski – Z wypowiedzi Pana Prezesa moŜna wywnioskować Ŝe 
rozeznanie na ten temat ma referując kaŜdy punkt. Parę miesięcy dopiero pracuje. Trudno 
dzisiaj coś konkretnie. NaleŜałoby w drugim półroczu 2017 roku poprosić aby złoŜył 
informacje co pozyskał. śeby moŜna było realizować potrzeby mieszkańców gminy. W jaki 
sposób to dalej zorganizuje i moŜe wtedy będziemy bliŜej rozmawiali tematu. Informacja była 
ogólna dobra. Rozeznanie jakieś w kaŜdym kierunku jest. A Ŝe wyników jeszcze nie ma liczę 
Ŝe w drugiej połowie 2017 roku bliŜej będzie moŜna określić.   
 
Pan Sławomir Meleszczuk Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – TeŜ mam taką 
nadzieję.  
 
Radny Pan Janusz Siwiński – Chodzi mi o wywóz szamb. Mieszkańcy się skarŜą, Ŝe 
wybieracie tylko wodę a inne firmy wszystko wybierają. Na tym to polega. Dlatego nie chcą 
brać waszej beczki.  
 
Pan Sławomir Meleszczuk Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Nie prawda.  
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Radny Pan Janusz Siwiński – Tak mi mieszkańcy mówili Ŝe nie chcecie wybierać gęstego 
tylko wodę.  
 
Pan Sławomir Meleszczuk Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Jeśli chodzi o ta 
kwestię to jest inny problem. Doskonale państwo wiecie jak jest z szambami. Nie kaŜdy ma 
umowę a powinien mieć. Czasami jest tak, Ŝe dzwoni klient. Taki klient wypompowuje sobie 
szambo przez cały rok. Później przyjeŜdŜa pracownik. Okazuje się często Ŝe szambo nie jest 
wybetonowane i tam jest więcej ziemi niŜ nieczystości. Nie odmówiliśmy nikomu Ŝeby 
zabrać ale ten problem mamy wtedy na oczyszczalni. Pan Petkowicz ma problemy z 
czyszczeniem pomp. Generalnie nie mamy prawa czegoś takiego wziąć. Zrobiłem zestawienie 
z wszystkich usług jakie zostały zrealizowane w 2015 roku i w 2016 roku aby zobaczyć jak to 
wygląda. Widać kto korzysta. Ludzie korzystają teŜ z konkurencji. 150 my i 150 konkurencja. 
Ktoś kto korzysta sukcesywnie to widać. Co miesiąc, co dwa , co trzy miesiące pojawia się 
jakaś ilość m3. MoŜna to zobaczyć na bazie kaŜdej miejscowości jak to wygląda. No i tego to 
dotyczy. Gdyby było sukcesywnie wybierane szambo to nie byłoby Ŝadnego problemu. Nie 
słyszałem i do mnie nie dotarło Ŝe odmówiliśmy komukolwiek.  
Mamy część większych szamb. 10m3 raczej niema. To na raz wybieramy. Jeśli nie to zabierze 
na dwa razy i tak wszystko wybierze.  
 
Radny Pan Sławomir Ilczuk – A moŜe właściciel chciał jeden raz a zostało.  
 
Pan Sławomir Meleszczuk Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Rozliczamy się z 
metra sześciennego. 
 
Wójt Gminy – Podsumowanie tematu działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej. Zakład 
Gospodarki Komunalnej jest spółką prawa handlowego. Jest to spółka, której właścicielem 
jest Gmina Komarówka Podlaska. Walnym w spółce jest Wójt jednoosobowo, zarząd jest 
jednoosobowy – Pan Prezes. Tak to działa w sposób formalno prawny w oparciu o kodeks 
spółek handlowych. Jedynym udziałowcem jest gmina Komarówka Podlaska. To co będzie 
wykonywała nasza spółka, jaki będzie miała zakres obowiązków naleŜy do nas bo 
właścicielem jest Gmina i to my wykoncypować jakie zadania będzie spółka realizowała. 
UwaŜam Ŝe spółka jako podmiot formalno prawny zgodny z prawem i działający to rzecz 
bardzo potrzebna. Bo zawsze moŜe być sytuacja Ŝe jest gdzieś podmiot zewnętrzny z którego 
moŜna skorzystać w róŜnych sytuacjach tak jak by z kotłownia na pelet. Takie sytuacje mogą 
się wydarzyć. Sama wartość w tym Ŝe taki podmiot działa i ma dopięte te wszystkie sprawy 
formalno prawne. To tez nie jest takie łatwe bo musi być wpis w KRS, rada nadzorcza. 
Wszystko musi być dopilnowane. Natomiast co ta spółka będzie robiła i ile zadań Gmina jej 
przekaŜe jest to do ustalenia. To decyzja Rady i Wójta Gminy. Myślę Ŝe nie będziemy czekać 
na sprawozdania za drugie półrocze tylko trzeba w pierwszym półroczu skoro spółka działa 
ma pracownika i prezesa ustalić zadania które ta spółka ma realizować oraz określić sposób 
realizacji tych zadań. To będzie najbardziej właściwy sposób postępowania. Co nie zwalnia 
Prezesa z tej aktywności w kierunku pozyskiwania środków zewnętrznych, świadczenia usług 
na zewnątrz w ramach 20 % działalności, składania wniosków na dofinansowania unijne na 
zakup sprzętu. Myślę o takim sprzęcie: równiarka, koparka, kosiarka na ramieniu. 
Korzystamy z usług odmulania rowów, budowa przepustów, równanie dróg, koszenie 
poboczy. To są usługi z których gmina korzysta. Korzenie poboczy by nareszcie doprowadzić 
je do stanu pewnej kultury aby nie były koszone tylko na raz. Cały zakres obowiązków dla 
spółki to my powinniśmy wypracować jako właściciel. Właściciel zleca zarządowi a zarząd 
jest po to by realizował wizje właściciela. Na razie jest dobrze bo sprawy formalno prawne są 
wyprowadzane. Wcześniej Prezes był społeczny to i jego aktywność był mniejsza. Mniejsze 
teŜ były moŜliwości wyciągania konsekwencji. Teraz jest to sformalizowane. Tak jak widać 
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nastąpił juŜ wzrost wywozu nieczystości ciekłych i kotłownie są przejęte. To wszystko 
wskazuje Ŝe ta spółka realnie istnieje. Rachunek jest na plusie. Chcieliśmy zabezpieczyć 
mienie bo jako gmina jesteśmy współwłaścicielem Spółdzielni Świt. Nie chcieliśmy by 
mienie spółdzielni poszło winne ręce. Zapadła decyzja Ŝe przekazujemy mienie na zasadzie 
umowy cywilno prawnej praktycznie całe mienie dla Zakładu Gospodarki Komunalnej. Na 
zakład mamy największy wpływ bo tu jesteśmy jako gmina jednoosobowym właścicielem be 
z Ŝadnych podmiotów zewnętrznych. Mienie jest zabezpieczone. W jaki sposób ono przejdzie 
to będziemy rozwaŜać. Jeszcze trzyma nas umowa o dofinansowanie zakupu tego sprzętu. Jak 
umowa nam pozwoli sprzęt zostanie przekazany dla zakładu Ŝeby tak jak była mowa był 
wykorzystywany na realizacje bieŜących zadań.  
 
Wójt Gminy – Z racji zakończenia roku w imieniu własnym jak i pracowników Urzędu 
Gminy podziękować państwu za miła współpracę: Pani Przewodniczącej, Przewodniczącym 
Komisji, wszystkim Radnym i Sołtysom. Za to ze mogliśmy te zadania realizować. Myślę, Ŝe 
z dobrym efektem o którym była mowa w sprawozdaniu. To był rok planistyczny, 
przygotowujący do realizacji inwestycji w roku 2017 i 2018. Pokazał ze te zadania które 
sobie postanowiliśmy zostały zrealizowane i jeszcze niektóre wnioski czekają w ocenie. 
Mamy nadzieje Ŝe tez zostaną pozytywnie ocenione. Dziękuje równieŜ za dyspozycyjność i 
Ŝyczliwość Ŝe zawsze na kaŜdy telefon mogła się zebrać i komisja jaka była potrzebna i rada 
w razie potrzeby. To jest dla nas bardzo waŜne bo niektóre decyzje wymagają zgody Rady 
Gminy z punktu widzenia Urzędu i Wójta. Za to bardzo serdecznie dziękuję. Dziękuję 
wszystkim sołtysom. Powiem obrazowo za to Ŝe zawsze ode mnie telefon odbierali i na moje 
prośby zareagują pozytywnie. śyczę wszelkiej pomyślności w Ŝyciu osobistym i w 
działalności społecznej. Aby wszystkie plany i zamierzenia osobiste i społeczne w naszej 
gminie się ziściły. śeby ogólnie był spokój społeczny i wzajemna Ŝyczliwość. Wszystkiego 
najlepszego od nas dla państwa. 
 
Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Podziękowała za współpracę p. 
Wójtowi, Radnym i Sołtysom w mijającym roku oraz Ŝyczyła zdrowia i sukcesów w 
nadchodzącym roku.  
 
Ad 12 
Przewodnicząąąąca Rady Gminy Pani Joanna Krupska – Po wyczerpaniu porządku obrad 
dokonała zamknięcia obrad sesji dziękując wszystkim za udział. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

          Protokolant       Przewodniczący Rady Gminy 
 
   Dorota Maksymiuk-Mitońska        Joanna Krupska 
 
 
Protokół sporządzono dnia 3 stycznia 2017 roku 
 
Przekazano Sekretarzowi Gminy 4 stycznia 2016 roku 
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WYKAZ UCHWAŁ 
RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 

podjętych na sesji w dniu 29.12.2016 r. 
 
 
Uchwała Nr XIX/132/2016 w sprawie uchwały budŜetowej na 2017 rok 
 
Uchwała Nr XIX/133/2016 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Uchwała Nr XIX/134/2016 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2017 
 
Uchwała Nr XIX/135/2016 w sprawie przyjęcia Gminnego Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2017 
 
Uchwała Nr XIX/136/2016 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady i jej stałych Komisji 
na rok 2017  
 
Uchwała Nr XVIII/137/2016 w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2016 rok 

 
Uchwała Nr XVIII/138/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
 
Uchwała Nr XVIII/139/2016 w sprawie przystąpienia do opracowania Programu 
Rewitalizacji dla Gminy Komarówka Podlaska na lata 2017-2023 
 


